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VERSLAG 

1. Opening en vaststellen agenda 

De  voorzitter opent de vergadering en staat even stil bij het 10-jarig bestaan van de ODH. Na de vergadering volgt 

nog een feestelijk programma. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Conceptverslag AB 11 mei  2023 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

    

3. Mededelingen 

Jeannette Baljeu,  Arjen Kapteijns en Anne Mulder zijn verhinderd. Laurens van Doeveren sluit later aan. 

 

4. Financiële stukken 

 

4.1 Jaarstukken 2022 

De voorzitter verwelkomt de accountant Annemarie Kros, die digitaal aansluit voor de agendapunten 4.1 en 4.2. 

Overleg : Algemeen Bestuur Omgevingsdienst Haaglanden 

Datum : 6 juli 2023 

Tijd : 15.30 -16.30 uur 

Locatie : The Green Village, Van den Broekweg 4 te Delft 

Aanwezig : Meindert Stolk (PZH), Ronald Weerwag (Zoetermeer), Michiel Ferwerda (vz. Westland),   

Ben van der Stee (Westland), Mark Wit (Rijswijk),  Marieke van Bijnen (Pijnacker-

Nootdorp),  Melanie Oderwald (Midden-Delfland),  Martina Huijsmans (Delft), Marcel 

Belt (Leidschendam-Voorburg), Christiaan van der Kamp (secretaris) en Annette 

Swinkels (verslag)  

Afwezig : Jeannette Baljeu (Pzh),  Laurens van Doeveren (Wassenaar), Arjen Kapteijns en Anne 

Mulder (Den Haag) 

Kopie : MT ODH 
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De accountant meldt dat er een  goedgekeurde controllersverklaring is afgegeven. Het jaarverslag is verenigbaar 

met de jaarrekening en van voldoende kwaliteit. Geadviseerd wordt om meer aandacht te besteden aan de impact 

van de uitgevoerde werkzaamheden op beleid.  Aanbevolen wordt de risicoanalyse beter zichtbaar te maken 

waarin aandacht wordt besteed aan het op orde maken van de ICT-omgeving.  Daarnaast wordt geadviseerd meer 

aandacht te besteden aan duurzaamheid in de jaarstukken. 

 

Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. De Ontwerp Jaarstukken 2022 vast te stellen; 

2. Het saldo van € 1.461.555 te bestemmen voor: 

a. Afrekening met deelnemers (nacalculatiesaldo) € 575.760 

b. Aanvulling algemene reserve (weerstandsvermogen tot 5% van de structurele 

lasten € 55.115 

c. Overheveling restantbudget project ‘Digitaal ordenen documenten’ naar 2023 € 102.680 

d. 10-jarig bestaan ODH € 75.000 

e. Overheveling budget ten behoeve van ‘Organisatieontwikkelingskosten’ € 653.000 

Totaal € 1.461.555 

 

4.2 Bevindingen accountant en reactie ODH 

Het Algemeen Bestuur besluit kennis te nemen van het verslag van de accountant en in te stemmen met de 

reactie op het verslag. 

 

4.3 Bevindingen rekeningcommissie en reactie ODH       

Het Algemeen Bestuur besluit kennis te nemen van het verslag van de rekeningcommissie en in te stemmen 

met de reactie op het verslag. 

 

4.4 Voorjaarsnota2023 

De heer Belt stemt in maar met de opmerking dat gemeenten financiële krapte aan zien komen.  

De secretaris antwoordt dat het belangrijkste deel van de stijging van de kosten wordt veroorzaakt door de CAO. 

Toen de begroting werd gemaakt was die stijging nog niet bekend en is uitgegaan van een aanname die lager was. 

Deze stijging wordt gecompenseerd in de accressen van het gemeentefonds. De secretaris uit zorgen over de 

kostenstijging van de inhuur en stuurt aan op meer vast personeel. Daarnaast geeft de secretaris aan dat de 

overhead van de ODH is 20 %, zeer lean, lager kan niet. Eventuele bezuinigingen zijn alleen mogelijk door minder 

taken uit te voeren.  De ODH zal wel rekening moeten houden met  de bezuinigingen op het gemeentefonds in 2026, 

het zogenaamde “ravijnjaar”.  

In het koersplan maken we de spelregels voor de komende jaren. 

 

De heer Stolk  vraagt of de omvang van het personeelsbestand al naast de maatlat van Van Aartsen is gelegd. In het 

kader van het IBP worden daar criteria aan gesteld.   

De verwachting is dat we op dit moment niet aan alle criteria voldoen maar dat de ODH als vijfde dienst van 

Nederland uiteindelijk kan voldoen aan die criteria. Wanneer de criteria daadwerkelijk zijn vastgesteld koppelen we 

dit terug in het AB. 

 

Het Algemeen Bestuur besluit de Voorjaarsnota 2023 vast te stellen en in te stemmen met de wijzigingen 

voortvloeiende uit de Voorjaarsnota 2023 zoals vermeld in paragraaf 3.1.2. 

 

4.5 Begroting 2024 

Mevrouw Huijsmans meldt dat in de raad van Delft een motie is aangenomen dat de indexering van GR’en meer in 

lijn komt met de gemeentelijke begroting waarin niet altijd automatisch geïndexeerd wordt. Er ontstaat 

ongelijkheid door GR’en 1 op 1 te compenseren en in dat eigen huis niet te doen. Dat is voor nu echter geen beletsel 

om in te stemmen.  Mevrouw Huismans wil graag het gesprek hierover aangaan. De motie wordt doorgestuurd 

richting ODH. 

 



    
 
 

 3 / 4  
 
 

De secretaris merkt op dat een discussie over minder uitgaven aan gemeenschappelijke regelingen om de paar jaar 

teugkomt, maar zoals eerder gezegd als je minder wilt uitgeven dan kunnen we minder doen. De ODH voert de 

taken uit die horen bij gemeenten en de provincie.  

 

Het Algemeen Bestuur besluit de begroting 2024 vast te stellen en de meerjarenbegroting 2025-2027 voor 

kennisgeving aan te nemen. 

 

4.6 Zienswijzen en reactie ODH 

De heer Belt mist in de reactie van de ODH de financiële impact van de verschuiving van de bodemtaken met de 

inwerkingtreding van de Omgevingswet. De heer Weerwag ondersteunt deze vraag,  

 

De secretaris meldt dat het geld dat naar het provinciefonds ging ter uitvoering van de bedoelde bodemtaken 

richting gemeentefonds gaat. Het geld dat de provincie zelf extra bijlegde voor de uitvoering van deze taak gaat niet 

richting gemeenten. Er is een gesprek gaande over de warme overdracht van deze taken. Effecten zien we terug in 

de werkplannen 2024. De secretaris meldt verder dat er geen kostenverhoging is opgenomen in de begroting in 

verband met de komst van de Omgevingswet. Er veranderd niet zoveel aan de taken van de ODH. Wel moet 

rekening gehouden worden met minder productie. Een dergelijke stelselverandering kost in het begin gewoon 

meer tijd.  

 

De heer Belt vraagt om ambtelijk te laten doorsijpelen dat er geen financiële consequenties zijn door de komst van 

de Omgevingswet.  

 

De voorzitter meldt dat de overdracht van de bodemtaken terugkomt in het AB van 28 september. 

 

Het Algemeen Bestuur besluit kennis te nemen van de ingekomen zienswijzen op de ontwerp Begroting 2024 

en de reactie van het DB daarop. 

 

5. Leges onder de Omgevingswet 

 

Er wordt een ronde langs de velden gemaakt. Rijswijk heeft voorkeur voor de simpele variant. Delft wil graag na een 

jaar gaan invoeren nadat ervaring is opgedaan met de Omgevingswet. Westland is op voorhand voor de 

eenvoudigste variant, maar dat moet nog besproken worden. Midden-Delfland gaat met de meerderheid mee 

gezien de geringe hoeveelheid. Zoetermeer heeft al gekozen om per 1-1-2024 leges te gaan heffen, het 

raadsvoorstel zal gedeeld worden met de overige AB-leden. Leidschendam-Voorburg vindt uniformiteit belangrijk. 

De provincie heeft reeds het besluit genomen om per 1-1-2024 leges te gaan heffen. Er wordt verzocht om 

ambtelijke afstemming. 

 

De voorzitter vat samen dat  de reeds beschikbare stukken worden gedeeld en dat ambtelijk nagegaan wordt of we 

tot uniformiteit kunnen komen.  

 

6. Landelijke handhavingsstrategie  

 

Het AB stemt in met het voorstel om de Landelijke Handhavingsstrategie Omgevingsrecht ter vaststelling aan 

te bieden aan de colleges van gemeenten en provincie, met het verzoek deze van toepassing te verklaren op 

de VTH-taken die de ODH voor hen uitvoert. 

 

7. Visitatierapport 

De voorzitter vond het een goed en interessant rapport en deelt mee dat de aanbevelingen terugkomen in het 

koersplan. 

 

Het AB neemt het visitatierapport voor kennisgeving aan. 
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8. Koersplan 

De secretaris vertelt dat momenteel een ronde langs de deelnemers wordt gemaakt om wensen op te halen. Deze 

zal de ODH verwerken in het nieuwe koersplan. Na de zomer kan het concept zowel ambtelijk als bestuurlijk 

besproken worden. 

 

Mevrouw Van Bijnen vraagt de raden meer te informeren over het koersplan.  

De secretaris wil met alle plezier langs alle commissies en raden komen. Graag samen met de portefeuillehouder. 

De ODH is immers onderdeel van de gemeente. 

 

9. Rondvraag  

Er wordt geen gebruik gemaakt van rondvraag. 

 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit om 16:21 uur de vergadering. 

 

 

De secretaris,     De voorzitter, 

 

 

Mr. C. van der Kamp    M.R. Ferwerda MSc. 

 

ACTIEPUNTEN 

Nr. Omschrijving Actiehouder Afgerond op  

1.  Overdracht bodemtaken op agenda AB 

september 

ODH  

2.  Leges; ambtelijk nagaan of we tot uniformiteit 

kunnen komen 

ODH  

 


